
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 21/2007 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 584/2007 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναπροσαρμογή δικαιώματος λαϊκής 
αγοράς. 

 
       Σήμερα 22 Οκτωβρίου του έτους 2007 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 18-10-2007 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Τοπικών 
Συμβουλίων και στον Δήμαρχο σύμφωνα με το άρθρο 95 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση 
του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται η Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 27 μελών βρέθηκαν παρόντα  24 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Πρόεδροι 
                                                                                                   Τοπικών Συμβουλίων 

1. Μ. Σουμελίδης Γ. Κάκαρης Σ. Διαμαντής 
2. Δ. Δάσκαλος Χ. Γεωργιάδης Σ. Κρομμύδας 
3. Τ.  Χατζηαθανασίου Ι. Ακριβόπουλος Η. Σοφιανίδης 
4. Γ.  Μιχαηλίδης   Π. Ποταμόπουλος 
5. Π. Παυλίδης   Ι. Ταρασίδης 
6. Π. Τσαπαρόπουλος    
7. Σ. Μηλιόπουλος   Απόντες Πρόεδροι Τ.Σ. 
8. Ν. Μωυσιάδης   Ι. Καπετανίδης 
9. Α. Δελαβερίδης   Π. Πιτούλιας 

10. Α.  Τσιάρας   Γ. Μανακούλης 
11. Ν. Τσιαμήτρος   Β. Ρήσσου 
12. Ν. Μαυροκεφαλίδης    
13. Κ. Συμεωνίδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση 

προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ε. Σοφιανίδης και αποχώρησε ο 
κ. Τ. Χατζηαθανασίου.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 576/2007 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Σ. Μηλιόπουλος, Ν. Τσιαμήτρος. 
3) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 577/2007 απόφασης προσήλθε ο κ. 
Κ. Συμεωνίδης και αποχώρησε ο κ. Σ. Κρομμύδας. 
4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 580/2007 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Ν. Τσιαμήτρος, Ι. Ταρασίδης και 
αποχώρησε ο κ. Ε. Σοφιανίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 581/2007 απόφασης αποχώρησαν 

14. Μ. Τρανίδης 
15. Α. Παπαστεργίου 
16. Χ. Σκουμπόπουλος 
17. Β. Γιαννουλάκης 
18. Σ. Παναγιωτίδης 
19. Ε. Σοφιανίδης 
20. Μ. Σακαλής 
21. Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή οι κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος. Ε. Γουναράς, Γ. Ορφανίδης. 

6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 582/2007 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Ε. Γουναράς, Γ. Ορφανίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. 
Παναγιωτίδης, Η. Σοφιανίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 583/2007 απόφασης προσήλθαν οι 
κ.κ. Π. Τσαπαρόπουλος, Σ. Παναγιωτίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 587/2007 απόφασης αποχώρησε ο 
κ. Π. Τσαπαρόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 588/2008 απόφασης προσήλθε ο 
κ. Π. Τσαπαρόπουλος και αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Μ. 
Σακαλής, Ε. Γουναράς. 
10) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 589/2007 απόφασης προσήλθαν 
οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ε. Γουναράς και αποχώρησε ο κ. α. 
Δελαβερίδης. 
11) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 590/2007 απόφασης αποχώρησαν 
οι κ.κ. Β. Γιαννουλάκης, Γ. Ορφανίδης. 

22. Ε. Γουναράς 
23. Ι. Καλαϊτζίδης 
24. Γ. Ορφανιδης 



 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 10ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 25-9-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου, 
που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με την 495/2006 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου εγκρίθηκε η 
αναπροσαρμογή δικαιώματος Λαϊκής Αγοράς για το έτος 2007 ως εξής: 

α) Για τους μικροπωλητές στο ποσό των 13,80 € την εβδομάδα. 
β) Για μεγάλους παραγωγούς στο ποσό των 9,60 € την εβδομάδα. 
γ) Για τους παραγωγούς – εμπόρους τριφυλλιών στην περιοχή Μόδια στο 

ποσό των 7,00 € το αυτοκίνητο την εβδομάδα. 
δ) Για τους πολύτεκνους και ανάπηρους καταβολή των 2/3 του ισχύοντος 

δικαιώματος ανά θέση και κατηγορία την εβδομάδα δηλ. το ποσό των 9,20 €. 
ε) Για τους μικρούς παραγωγούς στο ποσό των 4,10 € την εβδομάδα. 
Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 

αποφασίσει για την αναπροσαρμογή ή μη του τέλους δικαιώματος της λαϊκής αγοράς. 
 Επίσης έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από17-10-2007 εισήγηση της 
επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ., με την οποία αυτή εισηγείται ομόφωνα τη μη 
αναπροσαρμογή του τέλους δικαιώματος Λαϊκής Αγοράς σε όλες τις κατηγορίες 
πωλητών για το έτος 2008. 

Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Μιχαηλίδης: Να γίνει επισήμανση ότι το ποσό αυτό είναι για κάθε λαϊκή 

αγορά, γιατί θα έχουμε και δεύτερη λαϊκή αγορά την Πέμπτη. 
Σκουμπόπουλος: Εδώ υπάρχει θέμα. Πότε, πού και από ποιον αποφασίστηκε η 

δεύτερη λαϊκή αγορά; 
Δήμαρχος: Ξέρει πολύ καλά ο κ. Σκουμπόπουλος ότι η Νομαρχία αποφάσισε 

να γίνει δεύτερη λαϊκή αγορά στη Βέροια και ξέρει και πού χωροθετήθηκε αυτή. 
Πρόεδρος: Ερωτήσεις. 
Σκουμπόπουλος: Ακουσα με έκπληξη ότι αποφασίστηκε δεύτερη λαϊκή αγορά 

και λέει η κα Ουσουλτζόγλου ότι το αποφάσισε η Νομαρχία. Μέσα στη Βέροια 
αποφάσισε η Νομαρχία πού θα κάνει δεύτερη λαϊκή αγορά; Το δημοτικό συμβούλιο 
δεν έχει λόγο; Δεν θα πούμε εμείς αν πρέπει να γίνει στον τάδε δρόμο ή στον άλλον; 
Πού τα λέτε αυτά; 

Δήμαρχος: Να απαντήσω για άλλη μία φορά ότι ξέρει πολύ καλά, και πολύ 
καλύτερα από εμένα, ο κ. Σκουμπόπουλος ότι υπάρχουν θέματα συναρμοδιοτήτων με 
τη Νομαρχία. Την απόφαση τη λαμβάνει η Νομαρχία και συνεργάστηκε με τον δήμο 
και τους φορείς, έγιναν πολλές συσκέψεις για τη χωροθέτηση και είναι κάτι που 
γνωρίζει πολύ καλά. Δεν ανακάλυψε σήμερα την Ιερουσαλήμ. Αυτό, 
πληροφορηθήκαμε κι εμείς ότι υλοποιείται. Ήμασταν λοιπόν υποχρεωμένοι να δούμε 
τα τέλη για τις δύο λαϊκές αγορές γιατί εμείς καλούμαστε βέβαια να κάνουμε και τις 
διαγραμμίσεις. 

Πρόεδρος: Τοποθετήσεις. 
Σκουμπόπουλος: ΄Οποτε σας συμφέρει κα Ουσουλτζόγλου τότε ξέρω πολύ 

καλύτερα από εσάς τους νόμους και τη λειτουργία του δήμου κι όποτε δεν σας 
συμφέρει τότε δεν τους ξέρω καλά. Εγώ ξέρω ένα απλό πράγμα, ότι το Δ.Σ. το 2003  
πήρε απόφαση να μη γίνει δεύτερη λαϊκή αγορά. Και βέβαια γνωρίζω ότι η 
αρμοδιότητα είναι της Νομαρχίας. Και βέβαια γνωρίζω ότι ο Νομάρχης αποφασίζει 
αν θα κάνει δεύτερη λαϊκή αγορά ή όχι, παρά τις δικές μας αντιρρήσεις, κάτι που 
παλέψαμε και με έγγραφα προς τα υπουργεία και με έγγραφα προς το Νομάρχη. Πότε 
ανακλήθηκε η απόφαση του Δ.Σ. για τη μη ίδρυση δεύτερης λαϊκής αγοράς; Πότε 
ήρθε θέμα στο Δ.Σ. να αποφασίσει; Δεν δέχομαι λοιπόν την αναπροσαρμογή του 



τέλους για τη δεύτερη λαϊκή αγορά για την οποία δεν αποφάσισε το Δ.Σ. να γίνει και 
στην επόμενη συνεδρίαση θα δεχθείτε και την πρώτη επερώτηση. 

Καλαϊτζίδης: Σαφέστατος ο κ. Σκουμπόπουλος. Εδώ τίθεται θέμα γιατί εμείς 
γνωρίζουμε για μία λαϊκή αγορά. Το νόημα αυτής της λέξης είναι πλειοψηφικό, δηλ. 
παραπάνω από ένα. Αποφασίσαμε εδώ πέρα; Το αν θα γίνει και πότε δεύτερη αγορά 
πρέπει να τεθεί οπωσδήποτε στο Δ.Σ. Ερχεστε λοιπόν και θέτετε ένα θέμα που αυτή 
τη στιγμή δεν υφίσταται. Το να παίρνετε τέτοιες αποφάσεις χωρίς να έρχονται στο 
Δ.Σ., αυτό μπορεί να οδηγήσει σε άλλες καταστάσεις. Ακολουθήστε τη νομότυπη και 
πρέπουσα διαδικασία και να μη φέρνετε το Δ.Σ. προ εκπλήξεων. 

Παυλίδης: Διαδικαστικά. Αν είναι να τοποθετηθούμε σήμερα για το θέμα της 
δεύτερης λαϊκής αγοράς να το ξέρουμε. Το θέμα είναι για την αναπροσαρμογή του 
δικαιώματος. Ψηφίζουμε και αιτιολογούμε την ψήφο μας όπως προβλέπει το Δ.Σ. 
Εδώ τοποθετούνται συνέχεια οι συνάδελφοι για την ύπαρξη δεύτερης λαϊκής αγοράς. 

Μιχαηλίδης: Διαδικαστικά. Το θέμα μας είναι η αναπροσαρμογή των τελών 
για την κάθε λαϊκή αγορά. Βοηθώντας λέω ότι ορθώς μπαίνει «για κάθε λαϊκή 
αγορά» διότι μιλάμε για τέλη του 2008 και ποιος μπορεί να μας απαγορεύσει, πέραν 
της δεύτερης λαϊκής που κουβεντιάζει η Νομαρχία, για μία αγορά βιολογικών 
προϊόντων που είναι κι αυτή λαϊκή αγορά και θα πρέπει να μπουν τέλη και για το 
οποίο, αν είναι, θα έρθει θέμα στο Δ.Σ. Εδώ λοιπόν σοφά λέμε «για κάθε λαϊκή 
αγορά» και μιλάμε για το 2008, για όποια λαϊκή αγορά προκύψει. Ούτε χωροθετούμε, 
ούτε απόφαση παίρνουμε, ούτε τίποτα άλλο. 

Ορφανίδης: Τελικά, έχω την εντύπωση ότι εδώ μαζευόμαστε μόνο για τις 
κορώνες. Μήπως πρέπει ν΄ αρχίσω κι εγώ μπας και με γράφουν οι εφημερίδες; 
Κάναμε θέμα αν θα γίνει δεύτερη λαϊκή, κάτι που συζητάμε εδώ και δέκα χρόνια 
περίπου. Τοποθετήθηκα και είπα ότι ζητώ μηδενικές αυξήσεις. Στο προηγούμενο 
θέμα ο πρόεδρος της επιτροπής οικονομικών, ούτε λίγο ούτε πολύ, μας είπε ότι μας 
κάνει χάρη που δεν αυξάνεται ο φωτισμός. Βάλαμε σαν αιτιολογίες αυξήσεων των 
τελών, των ανταποδοτικών και μη, την αύξηση πετρελαίου, την αύξηση προσωπικού, 
το ότι θέλουμε μόνιμο προσωπικό όπως είπε η κα Δήμαρχος και αυτό ήταν το 
σκεπτικό των αυξήσεων των πιο πάνω τελών. Σ  ́αυτά τα δύο τελευταία λέτε ότι δεν 
υπάρχει ούτε αύξηση πετρελαίου, ούτε αύξηση προσωπικού, ούτε μηχανήματα που 
θα βοηθήσουν στα μηχανήματα που θα βοηθήσουν στην ημερήσια εκδήλωση που 
λέγεται λαϊκή αγορά; Εχω την εντύπωση ότι η τακτική σας είναι λάθος. Ή θα πρέπει 
να πάρετε μία ηρωϊκή απόφαση κατ΄ εσάς και να πείτε ότι πάμε ισότιμα προς όλους 
αφού έτσι είναι τα δεδομένα ή θα πρέπει να πείτε ότι κάνετε μία θυσία και δεν κάνετε 
τίποτα. Ακόμη δεν κατάλαβα και προσπαθώ να βρω με την αριθμητική που ξέρω, 
γιατί παίζουν τα ποσοστά σε 4% ή 5% ή μηδέν. Δεν υπάρχει μία ενιαία πολιτική 
αγοράς αφού μιλάμε για αγορά και για οικονομικά κριτήρια; Εγώ νομίζω ότι σ΄ αυτό 
το παράδειγμα που συζητάμε τώρα περί λαϊκών αγορών, η πρότασή μου για 
μηδενικές αυξήσεις και εφικτή είναι και τρόποι υπάρχουν. Αρα δεν μπορείτε να με 
πείσετε ότι πρέπει να κάνουμε αναπροσαρμογές. 

Χ΄Αθανασίου: Αν στη δευτερολογία του ο κ. Μιχαηλίδης ή κάποιος μας 
διευκρινίσει ότι πρόκειται γενικώς κι αορίστως για λαϊκές αγορές που πρόκειται να 
λειτουργήσουν θα ψήφιζα ναι, αν όμως πρόκειται για καινούργια αγορά που θα 
λειτουργήσει από Δευτέρα, τότε κι εγώ είμαι της άποψης ότι το Δ.Σ. πρέπει να έχει 
εκφρασμένη άποψη, άσχετα αν η Νομαρχία αποφασίσει. Να ξέρει η Νομαρχία ότι το 
Δ.Σ. έχει τη δική του άποψη για το πού τουλάχιστον πρέπει να λειτουργήσει. 

Παυλίδης: Ολο αυτό έχει προκληθεί από μία ατυχέστατη διευκρίνιση ενός 
συναδέλφου και φτάσαμε στο σημείο να συζητάμε για δεύτερη λαϊκή και να 
γιγαντώνουμε το θέμα. Προφανώς σε θέματα που γράφει για μη αύξηση πρέπει να 



κάνουμε πολιτική και να λέμε ο καθένας τα δικά του. Ακούσαμε γιατί σε άλλα 4% 
και σε άλλα 5%. Σε άλλα θέματα συμμετέχουν εργαζόμενοι του δήμου και πρέπει να 
πληρώνονται. Πρέπει να πούμε και μπράβο στην επιτροπή που δεν τα ισοπέδωσε όλα 
να κάνει ενιαίες αυξήσεις αλλά όπου μπόρεσε κράτησε κάποια επίπεδα και προφανώς 
συνεκτίμησε και κάποια πράγματα.  Πρόχειρα μου  περνάει από τη σκέψη ότι αν θα 
γίνει δεύτερη λαϊκή και θα πρέπει αυτοί οι άνθρωποι να διπλοπληρώσουν έστω τα 10 
ευρώ, μόνο του έρχεται ένα κόστος που είναι λογικότατο για κάποιους που θέλουν να 
συμμετέχουν. Επειδή ο δήμος πρέπει να προβλέψει για το 2008, όπως πολύ σωστά 
άκουσα από τον συνάδελφο, αν θα γίνει δηλ. δεύτερη ή τρίτη λαϊκή, είναι πιο σωστά 
να τεθεί αυτό παρά εκείνο το παλιό που μιλούσε για κάθε εβδομάδα και δεν 
προσδιόριζε ούτε τις φορές, ούτε αιτιολογούσε το τι θα έπρεπε να εισπράττει ο δήμος 
από κάποιες άλλες φορές. 

Πρόεδρος: Δευτερομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Πέρα από το θέμα ηθικής τάξης που τίθεται και 

προσπαθήσατε να μας περάσετε ή να μας ανακοινώσετε έμμεσα ότι αποφασίστηκε 
από τη Νομαρχία η ίδρυση δεύτερης λαϊκής αγοράς, κάτι που αυτό ήταν γνωστό 
τουλάχιστον από την προηγούμενη νομαρχιακή διοίκηση, αφού δεν ήρθε στο Δ.Σ. ν΄ 
αποφασίσουμε για τον χώρο, δεν πρέπει ν΄ αποφασίσουμε ούτε για αναπροσαρμογή. 
Αυτό το λέω γιατί η λαϊκή αγορά έχει μία συγκεκριμένη έκταση, εκεί πάνε 
συγκεκριμένοι υπάλληλοι και εισπράττουν, πάνε συγκεκριμένοι υπάλληλοι και 
καθαρίζουν κι εμείς με  βάση αυτά τα στοιχεία που μας φέρνει η υπηρεσία 
αποφασίζουμε για την αναπροσαρμογή ή όχι του τέλους. Πείτε μου κύριοι 
συνάδελφοι, πώς αποφασίζετε εσείς για μία έκταση 3-4 στρεμ., που είναι η οδός 
Θερμοπυλών και υπολόγισαν το δικαίωμα της λαϊκής αγοράς; Πως αποφασίζουμε 
σήμερα να είναι τόσο, ενδεχομένως για την οδό Μητροπόλεως, αν γίνει εκεί λαϊκή 
αγορά ή για την πλατεία Ωρολογίου ή για την Μ. Μπότσαρη ή για την οδό Στρατού ή 
για την οδό Πιερίων; Με βάση ποια στοιχεία αποφάσισε και εισηγήθηκε η επιτροπή, 
πάλι ατεκμηρίωτα όπως αποδείχθηκε απόψε περίτρανα, να ισχύει το ίδιο τέλος; Δεν 
σας ακούω να μιλάτε τώρα κε Δελαβερίδη και συγνώμη που απευθύνομαι σε σας 
αλλά νωρίτερα είπατε ότι σέβεστε τις προηγούμενες αποφάσεις γιατί ξέρετε ότι οι 
δημοτικές αρχές έχουν συνέχεια και οι αποφάσεις των οργάνων έχουν συνέχεια και 
συνέπεια. Νωρίτερα μας φέρατε για ένα περιπτεράκι στην οδό Σταδίου, να 
επικαιροποιήσουμε μία απόφαση του 2004 και μπράβο σας που το φέρατε, άσχετα αν 
τότε είχατε άλλη άποψη και άλλη έχετε τώρα. Τώρα γιατί δεν έχετε την ίδια 
ευαισθησία να μας πείτε ότι «κύριοι συνάδελφοι έστω αποφασίστηκε αυτό από τη 
Νομαρχία, εμάς μας ξέφυγε το θέμα, δεν θέλαμε να εμπλακούμε, είχε πολιτικό 
κόστος»; Δεν έπρεπε τουλάχιστον να μας ενημερώσετε; Μας φέρατε προχθές έκτακτο 
θέμα να πάτε να δείτε το κέντρο απεξάρτησης στη Λιβαδειά και στη Λαμία και δεν 
κρίνατε ότι είναι έκτακτο αυτό το θέμα και πρέπει να πούμε εμείς στο θέμα της 
αναπροσαρμογής του δικαιώματος τη γνώμη μας για τη δεύτερη λαϊκή αγορά; Δεν 
ξέρατε ότι θ΄ αλλάξουν οι κυκλοφοριακές συνθήκες; Αφήσατε τους νομαρχιακούς 
συμβούλους ν΄ αποφασίσουν τι θα γίνει στη Βέροια; Μπράβο σας. 

Καλαϊτζίδης: Σε πολλά, αν όχι σε όλα, με κάλυψε ο κ. Σκουμπόπουλος. Ο κ. 
Μιχαηλίδης είπε ότι «σοφά πράξαμε και προνοούμε για κάθε λαϊκή αγορά και 
βάζουμε αυτό το τέλος». Συνεπώς έχετε συναποφασίσει με τη Νομαρχία χωρίς να 
έχετε ακούσει το υπόλοιπο Δ.Σ., χωρίς να πάρετε τη θέση των υπόλοιπων δημοτικών 
παρατάξεων που βρίσκονται στο Δ.Σ. Αρα λειτουργείτε αυτόνομα. Παίρνετε τις 
αποφάσεις λόγω της πλειοψηφίας κι από εκεί και πέρα τελείωσε. Για να βάζετε αυτό 
το δωδεκάμισι έχετε συναποφασίσει κι έχετε βγάλει και το κόστος. Τι ρόλο παίζουμε 
εμείς εδώ; Ερχόμαστε για να πούμε τις απόψεις μας τεκμηριωμένες ή για να μιλάμε 



μόνο κι εσείς ν΄ αποφασίζετε και να κάνετε αυτά που θέλετε; Αυτό δεν είναι 
δημοκρατική συμμετοχή όπως ευαγγελίζεστε. 

Μιχαηλίδης: Δεν καταλαβαίνω την έκρηξη του κ. Σκουμπόπουλου. Θα πω 
δύο πράγματα. Πρώτον, τι κάνατε εσείς κε Σκουμπόπουλε όταν το Νομαρχιακό 
Συμβούλιο αποφάσισε τη δεύτερη λαϊκή αγορά; Προασπισθήκατε τα συμφέροντα της 
Βέροιας; Δεν το πράξατε. Το Νομαρχιακό Συμβούλιο λοιπόν πήρε απόφαση. Ποιος 
σας είπε εσάς πως εμείς πήραμε απόφαση ότι ανακαλούμε την απόφαση του Δ.Σ. για 
δεύτερη λαϊκή αγορά; Είδατε πουθενά στο πρόγραμμά μας ότι θέλουμε δεύτερη 
λαϊκή αγορά; Υπάρχουν προτάσεις ακόμη και για λαϊκές αγορές βιολογικών 
προϊόντων. Θα πούμε όχι ή δεν θα επιβάλουμε τέλος; Κι εγώ το διάβασα στις 
εφημερίδες αυτό που λέτε εσείς. Δεν έγινε ανάκληση καμίας απόφασης Δ.Σ. και 
ξέρετε πολύ καλά ότι το Νομαρχιακό Συμβούλιο έχει τη δικαιοδοσία να ορίσει 
δεύτερη και τρίτη λαϊκή χωρίς να ζητήσει τη γνώμη του δήμου. Εσείς με ποια 
κριτήρια αναπροσαρμόσατε τα τέλη στην οδό Θερμοπυλών; Είχατε δει ότι είχαν 
επεκταθεί εκεί οι πάγκοι; Αυξήσατε τα τέλη; Όχι. Για ποιο λόγο; Με ποιο σκεπτικό 
κύριε τότε διευθυντά του δήμου, έγινε η απόφαση για τα τέλη; Απολογηθείτε και σαν 
διευθυντής και σαν δήμαρχος που ήσασταν και πείτε μου, όταν αυξήθηκε η έκταση 
για τη λαϊκή αγορά με ποιο σκεπτικό δεν αυξήσατε τα τέλη; 

Σκουμπόπουλος: Αν είναι δυνατόν να ζητάτε να απολογηθώ σήμερα ως 
πρώην διευθυντής του Δήμου. Τι άλλο θ’ ακούσουμε εδώ μέσα; Κάνω πρόταση να 
αναβάλετε το θέμα για να σωθείτε απόψε. 

Δήμαρχος: Το θέμα τίθεται πολύ συγκεκριμένα και δεν δέχομαι την αναβολή. 
Χ΄Αθανασίου: Το να πει κανείς εδώ σ΄ αυτή την αίθουσα και να διατυπώσει 

μία άποψη για το αν είναι υπέρ ή κατά της λαϊκής, είναι μία καυτή πατάτα γιατί 
συμφωνεί με κάποια μερίδα από τους συμπολίτες μας ή διαφωνεί με κάποια άλλη 
μερίδα. Αρα θα ήταν πιο βολικό να μην πάρουμε καμία θέση. Είναι επίσης δεδομένο 
ότι η Νομαρχία αποφασίζει για τις λαϊκές. Είναι επίσης δεδομένο πως αν είχε μία 
ειλημμένη απόφαση το Δ.Σ. τι θα έκανε η Νομαρχία; Θα την έγραφε στα παλιά της 
παπούτσια ή θα υπολόγιζε την απόφαση του Δ.Σ.; Είναι μία απορία για την οποία δεν 
έχω απάντηση αφού δεν ξέρω τι θα γίνει. Κατά συνέπεια, επειδή δεν θυμάμαι αυτή η 
αίθουσα να πήρε απόφαση για το αν συμφωνεί ή διαφωνεί για την καινούργια λαϊκή 
αγορά, κι επαναλαμβάνω πως αν είναι για γενικώς κι αορίστως εντάξει, αλλά αν είναι 
για συγκεκριμένη λαϊκή, τότε θα δω ποια είναι η πρόταση για να απέχω ή όχι από τη 
συζήτηση.  

Παυλίδης: Εγώ ξέρω ότι όλα αυτά τα θέματα πρέπει να ψηφιστούν τώρα γιατί 
μέχρι τέλος Οκτωβρίου πρέπει να προβλεφθούν κάποια πράγματα για το 2008 και 
μετά δεν μπορούμε να πάρουμε οποιαδήποτε απόφαση. Μ΄ αυτό το δεδομένο και 
προβλέποντας ο δήμος την οποιαδήποτε κίνηση, οποιασδήποτε λαϊκής αγοράς, αν 
γίνει ή όχι, πολύ σωστά το γράφει στην απόφαση «για κάθε λαϊκή αγορά», είναι κάτι 
που καλύπτει πλήρως τον δήμο και καλύπτει και κάθε απόφαση του Δ.Σ. γιατί αν 
γίνει μία δεύτερη λαϊκή αγορά θα πούμε ότι δεν προβλέπονταν δημοτικά τέλη και θα 
πάνε οι άνθρωποι δωρεάν και θα τρέχουμε μετά για να προσδιορίσουμε αν 
προβλέπεται και γίνεται; Αφού δεν προβλέπεται σύμφωνη γνώμη του δήμου αλλά 
είναι απόφαση της Νομαρχίας, θεωρώ την απόφαση αυτή πολύ σωστή και θα την 
υπερψηφίσω. 

Δελαβερίδης: Διαδικαστικά. Το θέμα μας ήταν άλλο αλλά προέκυψε για τη 
δεύτερη λαϊκή αγορά. Εκεί λοιπόν, αγανακτισμένοι ο κ. Σκουμπόπουλος και ο κ. 
Καλαϊτζίδης αλλά πιστεύω και οι υπόλοιποι, όχι γιατί γράφει μέσα «για κάθε λαϊκή» 
αλλά για το ότι δεν ενημερώθηκαν, δεν ήρθε το θέμα στο Δ.Σ. Αυτό πιστεύω είναι το 
θέμα και όχι γιατί γράφει «για κάθε λαϊκή αγορά». Εγώ πιστεύω θα το ψήφιζαν αλλά 



είναι αλήθεια πως έπρεπε να ενημερωθεί το σώμα. Μπορεί απόφαση να μην παίρναμε 
αλλά ενημέρωση δεν έπρεπε να είχαμε; Πιστεύω ναι. Αν γνωρίζαμε λοιπόν για το 
θέμα αυτό οι υπόλοιποι δεν θα γινόταν καμία συζήτηση και δεν θα υπήρχε αυτή η 
ένταση. Νομίζω πως άλλη φορά, οτιδήποτε κι αν γίνει, ας επιβάλλεται από τη 
Νομαρχία ή το υπουργείο, να γίνεται ενημέρωση του σώματος για να ξέρουμε πού 
βαδίζουμε. 

Πρόεδρος: Τριτομιλίες. 
Σκουμπόπουλος: Ειλικρινά δεν ξέρω τι να πω μ΄ αυτά που ακούω σήμερα, 

ειδικά σ΄ αυτό το θέμα. Εμείς ψηφίζουμε τη μη αναπροσαρμογή αυτής της λαϊκής 
αγοράς που υπάρχει κι εφόσον φέρετε θέμα στο Δ.Σ. και ανάλογα με τα δεδομένα του 
χώρου, του χρόνου και του τόπου θα ψηφίσουμε και το αντίστοιχο δικαίωμα δεύτερης 
λαϊκής αγοράς. Κι απαντώ τώρα στον κ. Μιχαηλίδη, εμείς μετείχαμε στην επιτροπή 
που προβλέπεται ως γνωμοδοτικό όργανο στο Νομαρχιακό Συμβούλιο, ήταν ο κ. 
Γιαννουλάκης, και διαφώνησε, σεβάστηκε την απόφαση του Δ.Σ. και είπε όχι στη 
δεύτερη λαϊκή αγορά Τώρα, αν έρθει θέμα στο Δ.Σ. και κληθούμε μπορεί να 
συμφωνήσουμε όχι για δεύτερη αλλά για τρεις, πέντε, δέκα, βιολογικών ή 
οικολογικών προϊόντων. Εσείς κύριοι δεν το φέρατε το θέμα στο Δ.Σ. αλλά το 
κρύψατε γιατί το φοβόσασταν. Ηταν καυτή πατάτα. Θέλετε να τα έχετε καλά και με 
τον εμπορικό κόσμο και με τους λαϊκατζήδες καλά. Δεν γίνεται. Πρέπει να πάρετε 
θέση εδώ. Για πρώτη φορά βλέπω Δ.Σ. ν΄ αφήνει κυριαρχικό του δικαίωμα να το 
ασκήσει άλλο όργανο, άλλου βαθμού αυτοδιοίκησης, η Νομαρχία, κάτι που θα σας 
ακολουθεί αν δεν φέρετε γρήγορα θέμα στο Δ.Σ. Για άλλη μία φορά κύριοι δείξατε τη 
δειλία σας. Αυτά τα μαλακά θα λέω για σας, όχι ανίκανοι αλλά δειλοί. 

Παυλίδης: Δεν δέχομαι τη λέξη δειλός γιατί δεν άλλαξε καμία απόφαση Δ.Σ. 
για τη θέση της στη δεύτερη λαϊκή αγορά. Επομένως να μας απαντήσουν από πού 
προκύπτει η δειλία. 

Δήμαρχος: Είναι ακριβώς όπως τα είπε ο κ. Παυλίδης. Δεν υπάρχει κανένα 
πρόβλημα, είτε δι΄ επερωτήσεως είτε άνευ επερωτήσεως, να έρθει το θέμα σ΄ αυτό το 
Δ.Σ. Αν χρειάζεται να συζητηθεί βεβαίως να γίνει. Υπήρχε μία ειλημμένη απόφαση 
του Δ.Σ. η οποία είναι εν ισχύ. Κανένας δεν έχει πρόβλημα να επανέλθει το θέμα. 

Καλαϊτζίδης: Η συναπόφασή σας φαίνεται σε μία και μόνο λέξη στο «για 
κάθε». Σβήστε την κι αφήστε για την λαϊκή αγορά. Ετσι εξιλεωνόσαστε.  

Μιχαηλίδης: Νομίζω ότι το έχουμε κουράσει υπερβολικά. Είναι σαφέστατη 
και η εισήγηση καθώς και οι απαντήσεις. Μιλάμε για κάθε αγορά προβλέποντας στο 
μέλλον. Επαναλαμβάνω για να γίνει σαφές σε όλους εδώ μέσα αλλά και στους 
δημοσιογράφους που επικαλείτε τακτικά ο κ. Σκουμπόπουλος πως δεν υπάρχει καμία 
απόφαση ανάκλησης της τότε απόφασης του Δ.Σ. που να όριζε δεύτερη λαϊκή. Εμείς 
ακολουθούμε τις αποφάσεις του Δ.Σ. κε Σκουμπόπουλε όπως ακριβώς τις ψηφίσαμε 
εδώ μέσα. 

Χ΄Αθανασίου: Καταρχήν φαίνεται ότι είναι διαφορετικές οι ευαισθησίες μας 
κε Σκουμπόπουλε γιατί θεωρείτε ήσσονος σημασίας τη μονάδα θεραπείας σε σχέση 
με το θέμα που συζητάμε. Κάνω πρόταση να υπενθυμίσει το Δ.Σ. την απόφαση που 
ισχύει στη Νομαρχία κι ας αναλάβει αυτή τις ευθύνες. Να τους πούμε ότι το Δ.Σ. 
ξανατοποθετείται και διαφωνεί με τη δημιουργία της δεύτερης λαϊκής κι αν παρά τη 
θέλησή μας δημιουργηθεί τότε να ισχύει η πρόταση του τέλους που δεν είναι αύξηση 
αλλά απλά μπαίνει το ίδιο τέλος στη δεύτερη λαϊκή. Αλλιώς ψηφίζω λευκό. 

Σκουμπόπουλος: Η πρότασή μας είναι μη αναπροσαρμογή του τέλους για την 
ισχύουσα λαϊκή αγορά αφού δεν υπάρχει για μας δεύτερη λαϊκή αγορά. Όταν θα 
αποφασίσει να ιδρύσει και ανάλογα με τα δεδομένα του χώρου, του χρόνου και του 
τόπου θα ψηφίσουμε και το αντίστοιχο δικαίωμα λαϊκής αγοράς. 



Χ΄Αθανασίου: Η πρότασή μου είναι να θυμίσουμε στη Νομαρχία την παλιά 
απόφαση του Δ.Σ. για τη μη σύμφωνη γνώμη της δημιουργίας δεύτερης λαϊκής 
αγοράς. 

Πρόεδρος: Αυτό είναι μία παρένθεση που μπορεί να γίνει αλλά δεν έχει σχέση 
με το θέμα μας. 

Χ΄Αθανασίου: Εφόσον δεν συζητήθηκε και μιλάμε για συγκεκριμένη αγορά 
ψηφίζω λευκό. 

Ορφανίδης: Βλέπω ένα αδιέξοδο που κατά τ΄ άλλα συμφωνούμε όλοι. Κάνω 
μία κοινή συμβιβαστική πρόταση. Μία αύξηση των τελών της υπάρχουσας λαϊκής 
αγοράς κι όποτε κι εάν δημιουργηθεί, γιατί μπορεί και να μη δημιουργηθεί νέα λαϊκή 
αγορά, να το εξετάσουμε τότε. 

Δήμαρχος: Να τεθεί ως μη αύξηση τελών λαϊκής αγοράς και όποτε θέλετε να 
έρθει θέμα δεύτερης λαϊκής αγοράς στο Δ.Σ. 

Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 25-9-2007 εισηγητικό σημείωμα της Δημάρχου. 
2.- Την με αριθ. 54/94 προγενέστερη απόφασή του, όπως αυτή τροποποιήθηκε με τις 
αριθ. 118/94 και 448/94 όμοιές του, για έγκριση όρων λειτουργίας της εβδομαδιαίας 
λαϊκής αγοράς. 
3.- Την με αριθ. 495/2007 προγενέστερη απόφασή του για αναπροσαρμογή του 
τέλους δικαιώματος λαϊκής  αγοράς για το έτος 2007. 
4.- Την από 17-10-2007 εισήγηση της επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ. 
5.- Τις απόψεις και προτάσεις της Δημάρχου και των δημ. συμβούλων, όπως αυτές 
διατυπώθηκαν στη συζήτηση του παρόντος θέματος. 
6.- Τις διατάξεις του άρθρου 13 του από 24/9-20/10/58  Β.Δ. καθώς και του άρθρου 
44 του Ν.2218/94. 

 
Αποφασίζει Ομόφωνα 

 
 Εγκρίνει τη μη αναπροσαρμογή του τέλους δικαιώματος λαϊκής αγοράς για 
όλες τις κατηγορίες πωλητών κατά το έτος 2008, το οποίο παραμένει ως εξής: 

α) Για τους μικροπωλητές, το ποσό των € 13,80 την εβδομάδα. 
β) Για τους μεγάλους παραγωγούς, το ποσό των € 9,60 την εβδομάδα. 
γ) Για τους παραγωγούς – εμπόρους τριφυλλιών στην περιοχή Μόδια, το ποσό 

των € 7,30 το αυτοκίνητο την εβδομάδα . 
δ) Για τους πολύτεκνους και ανάπηρους, τα 2/3 του ισχύοντος δικαιώματος 

ανά θέση και κατηγορία την εβδομάδα, δηλαδή το ποσό των € 9,20. 
ε) Για τους μικρούς παραγωγούς, το ποσό των € 4,10 την εβδομάδα. 
Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2008. 

 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  584 / 2007 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Μ. Σουμελίδης Χ. Σκουμπόπουλος 
 Δ. Δάσκαλος Β. Γιαννουλάκης 

 Τ.  Χατζηαθανασίου Σ. Παναγιωτίδης 
ΠΕΤΡΟΣ ΤΣΑΠΑΡΟΠΟΥΛΟΣ Γ.  Μιχαηλίδης Ε. Σοφιανίδης 

 Σ. Μηλιόπουλος Μ. Σακαλής 
 Ν. Μωυσιάδης Μ. Τσιαμήτρου-Καραχατζή 
 Α. Δελαβερίδης Ε. Γουναράς 
 Α.  Τσιάρας Ι. Καλαϊτζίδης 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Ν. Τσιαμήτρος Γ. Ορφανίδης 
 Ν. Μαυροκεφαλίδης   
 Κ. Συμεωνίδης   
 Μ. Τρανίδης   

ΠΑΥΛΟΣ ΠΑΥΛΙΔΗΣ Α. Παπαστεργίου   
     
     
     
  ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΤΟΠΙΚΩΝ 

ΣΥΜΒΟΥΛΙΩΝ 
  

 Σ. Διαμαντής   
 Σ. Κρομμύδας   
 Η. Σοφιανίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   
 Ι. Ταρασίδης   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  26-10-2007 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ  
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

 


